
30. DANI SLOBODNE NASTAVE EKONOMSKE I BIROTEHNIČKE 

ŠKOLE BJELOVAR 

 

U utorak i srijedu 15. i 16.  travnja 2025. održani su trideseti po redu Dani slobodne nastave 

Ekonomske i birotehničke škole Bjelovar. Dani slobodne nastave jedinstven su projekt 

Ekonomske i birotehničke škole Bjelovar prepoznatljiv u čitavoj Republici Hrvatskoj.  

Prvi Dani slobodne nastave održani su još davne 1993. godine. Ovaj projekt zamišljen je kao 

niz predavanja i radionica koje vode uvaženi stručnjaci iz gospodarstva, znanosti, kulture i 

sporta.  

Koliko je uspješan ovaj projekt, najbolje pokazuju statistički podaci od 2000. godine do danas. 

Tako je tijekom zadnjih dvadesetak godina u školi gostovalo više od 400 predavača, od čega je 

polovica bila iz područja ekonomije i prava. Ukupno su u tih dvadesetak godina u školi 

gostovalo stotinjak doktora znanosti. 

Po ovom je projektu naša škola prepoznatljiva i jedinstvena jer je među prvima u Hrvatskoj 

ponudila svojim učenicima stjecanje znanja, koji izlaze izvan okvira klasične učioničke nastave. 

Svaki učenik je obavezan prisustvovati na minimalno pet predavanja po vlastitom izboru, od 

kojih barem tri moraju biti iz struke, a barem dva predavanja iz ostalih segmenata društvenog i 

javnog života. Nastavnici dežuraju na predavanjima i vode evidenciju o prisutnosti učenika, a 

nakon projekta analizira se posjećenost, učenici ocjenjuju kvalitetu predavanja, zanimljivost 

tema i utjecaj na uspjeh u redovnoj nastavi.  

 

U utorak su predavanja krenula s našim bjelovarskim glumcem i direktorom BOK festivala 

Ivanom Ožegovićem, a tema predavanja je bila „Što nam financijski uspjeh govori o 

kvaliteti filma?“ U svom je predavanju Ivan je govorio učenicima o važnosti postojanja 

nagrada u umjetnosti, o tome kako procijeniti što je vrijedno gledanja, o tome da se o ukusima 

ne raspravlja i o egzaktnim parametrima u umjetnosti.  

Nakon njega slijedilo je predavanje dr.sc. Borisa Jokića, znanstvenog savjetnika pri 

Institutu za društvena istraživanja u Zagrebu, a naslov njegovog predavanja bio je „Ne 

vjeruj nikome! – povjerenje i strahovi mladih (i onih malo starijih u RH)“. Boris Jokić 

predstavio je rezultate niza istraživanja o strahovima mladih u RH te o razini povjerenja. 

Posebna pažnja usmjerena je strahovima starijih prema umjetnoj inteligenciji, migrantima i 

turbo folk glazbi. 

Dr. sc. Ivija Bernatović predavačica na Zagreb School of Economics and Management 

imala je predavanje na temu "Žene u poduzetništvu". U  svom se predavanju fokusirala na 

ulogu žena u poduzetništvu, izazove i prilike s kojima se susreću te primjere uspješnih 

poduzetnica. Podijelila je vlastito iskustvo i istraživanja iz područja obiteljskog poduzetništva 

te istaknula važnost inovacija, leadershipa i mreže podrške u razvoju poduzetničke karijere.  

Kristina Ercegović, poduzetnica, osnivačica portala www.mojnovac.hr, poslovna 

savjetnica za male poduzetnike i autorica šest knjiga iz područja poduzetništva održala je 

http://www.mojnovac.hr/


predavanje na temu „ Novac i ja, prijatelja dva - sve što trebam znati o novcu!“, a na kojem 

je naše učenike upoznala s načelima financijske pismenosti mladih, o upravljanju, o 

pogreškama i što sve utječe na odnos s novcem. Polaznici ovog predavanja naučili su kako 

učinkovito zarađivati, pametno trošiti, štedjeti i investirati te izbjegavati najčešće pogreške u 

financijskim odlukama. 

Branka Dropulić Vukić, mag.oec. s Ekonomskog fakultet u Zagrebu održala je predavanje 

na temu „Društvene mreže, opasnost ili…?“ u kojem je učenicima pričala o problematici 

odnosa stvarnog i virtualnog svijeta, o utjecaj društvenih mreža na mentalno zdravlje (u prvom 

redu adolescenata) te o promjenama koje društvene mreže donose u stvarni svijet. 

Halida Sarajlić, predavačica na Sveučilištu Algebra odradila je marketinšku radionicu za 

učenike pod nazivom „Kreativni challenge: Tko je marketinški genijalac?“ U ovoj radionici 

su učenici preuzeli ulogu marketinških stručnjaka, a zadatak je bio osmisliti najbolju kampanju 

i uvjeriti sve da je baš vaša ideja TOP! Učenici su morali smisliti slogan, izabrati najbolji način 

promocije i prezentirati svoju genijalnu ideju!  

Prof.dr.sc. Igor Kanižaj, predavač na Hrvatskom katoličkom sveučilištu, imao je 

predavanje „Kako prepoznati medijske manipulacije?“ u kojem su učenici naučili 

prepoznati glavne oblike medijskih manipulacija, kako razotkriti prikrivene oglase i mamilice, 

a mogli su saznat i na koji način mediji zarađuju na našim klikovima. 

Izv.prof.dr.sc. Jasminka Samardžija, profesorica na RIT Croatia odradila je predavanje na 

engleskom jeziku pod nazivom „AI i budućnost rada“. Učenici su mogli saznati da se svijet 

mijenja uzbudljivom brzinom, a AI pokreće revoluciju! AI transformira industrije poput 

financija, savjetovanja, prodaje i ugostiteljstva i stvara nevjerojatne prilike za vas.  

Ljiljana Malčić, dipl. socijalna radnica, psihoterapeutkinja i stručna djelatnica pri 

Obiteljskom centru BBŽ održala je predavanje na temu „Pričajmo o sreći!“ Otkrila nam je 

da većina ljudi želi ostvariti sreću i zadovoljstvo u životu i živjeti dobro. Međutim kako se 

razlikuju naša shvaćanja o tome što je potrebno da bi postigli sreću u životu, tako se razlikuju i 

načini na koje ju pokušavamo ostvariti. Što je to sreća, mitovi o sreći, je li sreća izbor, tko su 

sretni ljudi, zašto patimo, temeljne psihološke potrebe, kako možemo jačati svoju psihološka 

otpornost samo su neke od tema o kojima je bilo riječ na ovome predavanju. 

 

Srijeda je počela s dvoje gostiju iz Daruvara, Tomislavom Lneničekom, poduzetnikom i 

konzultantom i Tamarom Banfić, prodajnom savjetnicom. Oni su održali predavanje na 

temu  „Osobni razvoj – kojim putem krenuti?“ u kojem je bilo riječ o vrijednostima u 

uvjerenjima koja nosimo na „životno putovanje“, o pozicijama koje utječu na uspjeh 

„putovanja“, o tome da je vrijeme saveznik i da je nužno strukturiranje vlastitog vremena. 

Lucija Pranjić, mag.comm. iz Govorničke škole Demosten imala je predavanje na temu 

„Prezentacijske vještine – kako prodati priču!“ na kojem je bilo riječ o temeljnim 

postulatima slaganja sadržaja, o strukturi prezentacija i  o savjetima za autentičnog govornika. 

Sanda Kuhtić, mr. spec. oec., direktorica sektora poslovne podrške na Zagrebačkoj burzi 

d.d. imala je predavanje na temu „Osnove burze, dionica i tržišta kapitala: uvod u svijet 



investiranja“ u kojem je učenicima objašnjavala što je burza i tržište kapitala, koja je njihova 

uloga u ekonomiji i kako olakšavaju financiranje poduzeća, kako i zašto burze reagiraju na 

vijesti i ekonomske promjene, što su dionice, zašto poduzeća izdaju dionice i kako investitori 

na njima zarađuju. Bilo je riječ i o investiranju na burzi, a predavačica je dala i savjete za 

početnike, kako započeti ulaganje i što treba izbjegavati, prednosti i rizici ulaganja na burzi 

Doc.dr.sc. Nikola Kadoić s Fakultet organizacije i informatike Varaždin održao je 

predavanje na temu „Dizajnersko razmišljanje kao bazna vještina u budućnosti“ u kojem 

je pričao učenicima zbog čega će dizajnersko razmišljanje u budućnosti biti bazna vještina koja 

će biti tražena prilikom napredovanja u obrazovanju i zapošljavanju, zbog čega će dizajnersko 

razmišljanje u budućnosti biti način na koji je moguće transformirati obrazovanje da odgovori 

na tinejdžerske izazove s kojima se suočava i kako razmišljati „out of the box“. 

Franjo Bušić, CEO Croata kravate pričao je o „Viziji i leadershipu na primjeru modne 

marke Croata“ Učenicima je objasnio što je leadership, kako nastaje vizija i kako ostvariti 

viziju. 

Za kraj je Goran Galić, glavni urednik časopisa Vijenac održao predavanje na temu „Budi 

COOLturan i reci STOP medijskom zaglupljivanju!“ U svom je predavanju objasnio 

učenicima da su bombardirani šumom informacija, reklama i ponuda s raznih strana, a na kraju 

dana više ne znaju čemu vjerovati i što odabrati. Televiziju, radio i novine mladi više ne prate 

jer ih ne zanimaju, a iz objava na društvenim mrežama ne razaznaju što je istina, a što laž? 

Poručio je mladima da kažu stop medijskom zaglupljivanju i da otkriju platforme koji promiču 

pamet, mlade kreativce i one koji razmišljaju svojom glavom! 

 

Povratne reakcije učenika i nastavnika na niz sjajnih ovogodišnjih predavača bile su vrlo 

pozitivne, nije nedostajalo pohvala i želja nam je idućih godina zadržati minimalno ovu razinu, 

a pokušat ćemo biti još i bolji. 

 


